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  ZÁPIS  
z veřejné diskuze se zástupci operátorů ohledně   
případné plánované výstavby vysílače konané dne 
9.11.2023 od 17:00 na sále Kulturního domu Doubravčice 
 

 
Diskuze se zástupci operátorů Vodafone, O2 a T-Mobile se zúčastnilo cca 25 občanů.  
 
Zástupci operátorů představili účastníkům vizi vysílače v celkové výšce 25 a 30 m, vč. vizualizace z 
ulice Mukařovská a Na Vysoké mezi. Dále vysvětlili, proč bylo zvoleno místo u obecního vodojemu. 
Na počátku se uvažovalo o dvou místech a to na Osičinách (u letiště) a u vodojemu. Po důkladném 
prozkoumání reliéfu obce, bylo zjištěno, že místo na Osičinách nevyhovuje (i kdyby zde byl 40 m 
vysílač), právě kvůli komplikovanému reliéfu obce, pokrytí by nebylo komplexní. Oproti tomu místo u 
vodojemu rovnoměrně pokrývá obec celou.  
Stávající vysílač Vodafone je již opravdu nevyhovující (zastaralý a nedokáže v budoucnu pokrýt 
potřeby zákazníků), pokud by byl zájem ze strany občanů na výstavbu vysílače nového, tento stávající 
se, do doby zprovoznění nového, zatím ponechá. 
Otázkou je ještě výška, ideální by bylo 30 m, minimum je 25 m  (nicméně měření prokázalo, že 
pokrytí by nebylo úplně ideální). Na vrcholu vysílače by byla technologie Vodafone, pod ní O2, T-
Mobile a pod nimi (v případě zájmu) paraboly lokálních poskytovatelů internetu apod.   
  
Následovaly dotazy účastníků: 
Dotaz: Čekal jsem, že přijdete s něčím novým, na jiném místě. Pokud je mi dobře známo, v minulosti 
vše padlo i kvůli tomu, že vysílač by zasahoval do komunikace, vidím to celkově jako nebezpečnou 
stavbu (nepřehlednost v křižovatce, rampouchy padající z vysílače na silnici). Někde jsem četl, že 
vzdálenost od silnice má být 10 m na 1 m výšky vysílače.  
Reakce: Vysílač je na jiném místě než v minulosti, přesněji pod vodojemem, v ulici Nad Lomem (jak je 
vidět na vizualizaci). Zde dokoupila obec část pozemku, z důvodu výstavby nového vodojemu. Ať z 
důvodu nového umístění, mimo křižovatku, tak z důvodu snížení výšky a změny typu vysílače, který 
nepotřebuje tak velkou základnu, je tedy toto místo vhodné.  Žádné jiné vhodné místo u vás v obci 
není. Vysílače jsou běžně umisťovány do takových míst/cest. Se vzdáleností se mýlíte, je to 1/10 
výšky. Pro lepší představu - v Tismicích je u silnice 40 m vysílač a je to bez problému. 
  
Dotaz: Řešili jste estetickou stránku? Doubravčice leží v oblasti krajinného rázu Černokostelecko. 
Existují vysílače vypadající jako stromy. Dalo by se o tom uvažovat? Nebo jaký bude tvar? Stávající 18 
m vysílač splývá s okolními borovicemi.  
Reakce: Vysílač vypadající jako strom nefunguje 100% a zřejmě by se tam ani nevešly plánované 
technologie všech operátorů. Stožár bude příhradový, tudíž asi nejméně nápadný v krajině. 
Samozřejmě bude vše záviset na posouzení referátem životního prostředí.  
  
Dotaz: Co se stane, když se stávající vysílač zruší? Jsem zákazníkem Vodafonu, mám tedy přejít 
jinam?  
Reakce: Otázkou je zpětná vazba vás, občanů Doubravčic. K ničemu vás nenutíme, záleží jen na vás. 
Pokud budete souhlasit s výstavbou nového vysílače, stávající vysílač se ponechá do zprovozněního 
nového vysílače. Pokud s výstavbou souhlasit nebudete, nechá se zřejmě "dožít". Operátoři 
samozřejmě řeší finance, takže nebudou mít potřebu renovovat nějaký starý vysílač, který stejně 
nedosahuje potřebných výkonů.  
  
Dotaz: Řeší stožár volání i anténu (internet)?   
Reakce: Ano. 
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Dotaz: Jak dlouho by trvala výstavba nového vysílače?  
Reakce: Cca jeden rok. Záleží samozřejmě na vyjádření stavebního úřadu, životního prostředí... 
  
Dotaz: Jaká je tedy maximální plánovaná výška vysílače?  
Reakce: Max. 30 m. 
  
Dotaz: Jsou nějaká zdravotní rizika?  
Reakce: Ne. Vždy je ke stavební dokumentaci vypracován hygienický posudek. Naopak, čím blíž máte 
vysílač, tím menší výkon telefon vydává, protože nemusí hledat nějaký vzdálený vysílač. Zároveň vám 
to i šetří kapacitu baterie, nemusí vydávat tolik energie.  
  
Dotaz: Je nějaká jiná varianta?  (tento dotaz byl vznesen opakovaně).  
Reakce: Ne. Opravdu nejvíc vyhovuje navrhované místo u vodojemu, jak jsme uváděli na začátku.  
 
  
Na základě reakcí zúčastněných, kdy se všichni shodli na tom, že v dnešní době je signál, ať už z 
důvodu telefonování nebo přístupu na internet nedílnou součástí našeho života a tudíž výstavbu 
nového vysílače chtějí, starosta spolu s většinou přítomných zastupitelů potvrdil vydání kladného 
stanoviska k případné žádosti o souhlas se stavbou. Poté o realizaci nového vysílače rozhodnou další 
příslušné úřady. 
  
O dalším průběhu vás budeme informovat prostřednictvím obvyklých kanálů (www.doubravcice.cz, 
FB Doubravčice).  
V případě dotazů jsme vám k dispozici na tel. 776324423, 608177901 nebo na mailu 
ou@doubravcice.cz.  
 
Níže naleznete vizualizace vysílače v reálu.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.doubravcice.cz/
mailto:ou@doubravcice.cz
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Pohled z ulice Mukařovská (u zastávky MHD), výška 25 m 

Pohled z ullice Mukařovská (u zastávky MHD), výška 30 m 
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Pohled z komunikace Na Vysoké mezi (od MŠ), výška 25 m 

 
Pohled z komunikace Na Vysoké mezi (od MŠ), výška 30  m 


